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گروه سیاســی - فهیمه جهازیــان: در حالی که 
ســوء مدیریت و ناتوانی در کنترل اقتصاد، باعث شده که 
انتقاد از تیم اقتصادی دولت افزایش پیدا کند و عده ای از 
نمایندگان با قاطعیت از استیضاح سه وزیر اقتصادی دولت 
ســخن مي گویند، روز گذشــته معاون اول رئیس جمهور 
با انتشــار حکمی نشــان داد که دولت هم سعی در تغییر 
وضعیت سیاســت گذاران اقتصادی خــود دارد، اما به نظر 
مي رسد که هنوز توان یا جرات تغییرات وسیع در این حوزه 
را ندارد. این در حالی است که رئیسی چندماه پیش گفته 
بود که اقتصاد به جراحی بزرگ نیاز دارد اما گویا فعلا دولت 

به همین تغییرات کوچک دلخوش کرده است.
بر اساس ابلاغیه محمد مخبر، از این پس محسن رضایی 
و ســید صولت مرتضوی معاون های اقتصــادی و اجرایی 
رئیس جمهور در کمیسیون اقتصاد دولت حضور نخواهند 
داشــت. اگر چه این ابلاغیه دیروز منتشــر شد، اما مصوبه 
مربوط به این تصمیم در هفتم فروردین و در هیات وزیران 
اتخاذ شــده است.  به نوشته ســایت اطلاع رسانی دولت، 
هیات وزیران در جلسه مورخ ۷ فروردین ۱۴۰۱، به استناد 
اصل )۱۳۸( قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران مصوب 
کرد که معاونان اجرایی و اقتصادی رئیس جمهور از ترکیب 
کمیسیون اقتصاد دولت موضوع بند )۱( ماده )۶( اصلاحی 

آیین نامه داخلی هیئت دولت، حذف شوند.
در این میان اگر قبــول کنیم که معاون اجرایی رئیس 
جمهــور، وظایفی دارد که خارج از چارچوب کمیســیون 
اقتصاد و تاثیرگذاری در تصمیمات اقتصادی دولت تعریف 
مي شــود؛ اما اینکه »معاون اقتصــادی« رئیس جمهور در 
کمیســیون اقتصاد دولت حضور نداشــته باشــد، تصمیم 
عجیبی اســت و فقط ان موضوع را به ذهن متبادر مي کند 

که جایگاه محسن رضایی در دولت فعلی، بیش از پیش به 
جایگاهی تشریفاتی تبدیل شده است. البته پیش از این هم 
نشــانه هایی از این امر دیده مي شد. مهمترین نشانه زمانی 
بروز پیدا کرد که محســن رضایی در آبان ماه سال گذشته 
به عنوان »معــاون اقتصادی رئیس جمهور« قاطعانه اعلام 
کرد که در آذرماه »خبر خوشی« به مردم داده مي شود؛ اما 
در آذرماه خبری از این وعده رضایی نشد ولی با توضیحات 
بعدی رضایی مشخص شــد که این اتفاق »دو برابر شدن 
یارانه نقدی« اســت که در دی ماه خواهــد افتاد. در واقع 
محســن رضایی سعی کرد برنامه ای که دولت برای حذف 

ارز ترجیحی داشــت زودتر از موعد و قبل از تصویب اعلام 
کند تا به نام خودش ثبت شود. او در ایام تبلیغات انتخابات 
ریاست جمهوری با قاطعیت از امکان افزایش چند برابری 
یارانه ها بدون اینکه آثار تورمی داشــته باشد، سخن گفته 
بود و به نظر مي رســید اعلام این خبر خوش در واقع نوعی 
پافشــاری بر موضع قبلی و همچنین پررنگ نشــان دادن 

نقش خودش در دولت است. 
بــا این حال این موضوع باعث شــد که جایگاه و میزان 
تاثیرگذاری و تصمیم ســازی محســن رضایــی در دولت 
مشــخص شــود. افزایش یارانه ها برخلاف وعده محســن 

رضایی نه در دی ماه صورت گرفت و نه آن طور که او عنوان 
کرده بود دو برابر شــد. همچنین پس از توضیحات رضایی 
در این خصوص، سخنگوی اقتصادی دولت، سخنان محسن 
رضایــی را تائید نکرد و رئیس جمهور هم از اعضای کابینه 
اش درخواست کرد که اعلام خبرها را به سخنگو بسپارند!

پس از آن بود دیگر خبر چندانی از محســن رضایی در 
دولت شــنیده نشد. البته کسی هم چندان کاری به کار او 
نداشته و ندارد. در حالی که در یکی دو ماه گذشته، انتقاد 
افکار عمومی، رسانه ها، صاحب نظران مختلف و نمانیدگان 
از نابســامانی وضعیت اقتصادی کشــور و ناتوانی دولت در 
امر اقتصاد روز به روز گســترش پیدا کرده، اما کسی نامی 
از محســن رضایی نمي برد و گویا »معاون اقتصادی رئیس 

جمهور« اهمیتی ندارد. 
این روزها از شــخص رئیس جمهور تا وزیران اقتصاد و 
صنعت و حتی معاون های آنان مورد انتقاد شــدید هستند 
ولی معاون اقتصادی از یاد رفته اســت. حالا شاید با ابلاغ 
تصمیــم هیات وزیــران مبنی بر خروج محســن رضایی 
از کمیســیون اقتصاد دولت، او عطــای حضور در دولت را 
به لقای آن ببخشــد و یکبار دیگر متمایل شــود که برای 
»انتخابات ریاست جمهوری« در سال های آینده آماده شود. 
رضایی اگر زرنگ باشــد، تا به حال فهمیده که دولت توان 
بهبود وضعیت اقتصادی کشــور را نــدارد و اگر واقعا برای 
خود شانسی در آینده سیاسی - اقتصادی کشور قائل است، 
بیش از این زلف خــود را به زلف دولت فعلی گره نخواهد 
زد. اگرچه شــاید اهمیت عنوان »معــاون اقتصادی رئیس 
جمهــور« برای وی به اندازه ای باشــد که همچنان به آن 
دلخوش کند و بپذیرد که اگر چه رئیس جمهور نشــده اما 

الان حداقل در ظاهر معاون رئیس جمهور است.

محسن رضایی و صولت مرتضوی از کمیسیون اقتصاد دولت حذف شدند

تغییرات کوچک در اقتصاد نیازمند جراحی بزرگ! 

دادســتان کل کشور گفت: بانک ها نقشی تعیین کننده 
در رشد و توسعه اقتصاد کشور دارند و باید در جهت تحقق 

شعار سال نقش خود را ایفا کنند.
به گزارش قوه قضاییه، حجت الاســلام و المســلمین 
محمد جعفر منتظری امروز در نشست مشترک با  اعضای 
شورای هماهنگی بانک ها  اظهار کرد: بانک ها نقشی تعیین 
کننده در رشد و توسعه اقتصاد کشور دارند و باید در جهت 
تحقق شعار سال نقش خود را ایفا کنند. معتقد هستیم باید 
مسائل و مشکلات بانک ها شنیده شود تا آن ها هم بتوانند 

به درستی به وظایف بانکداری خود عمل کنند.
وی گفت: بانک ها باید یکی از بازیگران اصلی در حمایت 
از تولیــد باشــند و در احیای کارخانجــات تعطیل و نیمه 
تعطیل سهیم باشند. البته این بدان معنا نیست که بانک ها 

متضرر شوند و بر آن ها تکالیف غیرقابل انجام بار شود.
دادستان کل کشور افزود: در حال حاضر یکی از مواردی 
که جــزو اولویت های دســتگاه قضایی اســت حمایت از 
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی است. اگرچه ما از فعالان 

اقتصادی که در مواجه با بانک ها دچار گرفتاری شــده اند 
حمایت می کنیم، اما باید عنوان داشت این حمایت به هیچ 
وجه شــامل افرادی که تســهیلاتی گرفته و در جای غیر 
هزینه کرده اند نخواهد شــد و با قاطعیت با این قبیل افراد 
برخورد خواهیم کرد. بانک ها هم باید این افراد سودجو را به 

دستگاه قضایی معرفی کنند تا با آن ها برخورد شود.
منتظــری در ادامه با انتقاد از عملکرد برخی بانک ها که 
نســبت به اخذ ســود مرکب اقدام می کنند، گفت: مسئله 
دیگری که بانک ها لازم اســت نسبت به آن حساس باشند 
بحث دریافت سود مرکب است. متاسفانه گزارش هایی که 
در این رابطه به دست ما می رسد صحت دارد و برخی شعب 
دســت به این فعل حرام می زنند کــه باید جلوی این کار 
گرفته شود. وی خاطرنشان کرد: موضوع دیگر این است که 
نظارت در سیستم بانکی کشور یک نظارت ضعیف است و 
پاسخگوی مشکلات و انتقادات مردمی نیست. نظام بانکی 
اگر می خواهد به درســتی کار کنــد باید نظارت دقیقی بر 
زیرمجموعه خود داشــته باشد. لازم اســت درگاهی برای 

اعتراضات و شــکایات مردمی وجود داشته و اگر جود دارد 
اطلاع رسانی بیشتری برای آن صورت پذیرد.

دادستان کل کشور ادامه داد: حتما بانک ها به دنبال یک 
رویه واحد باشند تا از آن طریق بتوانند از صنایع و واحدهای 
تولیــدی حمایت کنند. بانک ها باید ســاز و کاری طراحی 
کنند که بشود از بنگاه های تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل 
حمایت کرده و در زمان سود ده شدن واحد از آن نفع ببرند.
منتظری در بخش پایانــی خود به موضوع اصلاح نظام 
بانکی اشاره کرد و گفت: اصلاح نظام بانکی یکی از تاکیدات 
مقــام معظم رهبــری و نیازهای روز جامعه اســت. برای 
اصلاح نظام بانکی جلســات مستمر داشته و پیشنهادات و 
برنامه هــای خود را مطرح و پیگیری کنید. در هرجایی هم 
که لازم بود به ما اعلام کنید تا در کنارتان بوده و مسائل تان 

را منتقل کنیم.
وی افزود: بسیاری از مباحث و مطالب شما مدیران عامل 
بانک ها به ما در دادســتانی کل منتقل نشده است که اگر 
شــده بود حتما آن ها را پیگیری می کردیم؛ لذا مســائل و 

مشکلات خود را از طریق معاون اقتصادی به ما اعلام کنید 
تا در دستور کار قرار گیرد.

در راستای تحقق شعار سال و حمایت از تولید و اشتغال، 
دادستان کل کشور میزبان اعضای شورای هماهنگی بانک ها 
بوده و در جریان مشکلات و مسائل آنان قرار گرفت. در این 
نشست اعضای شورای هماهنگی بانک ها به تشریح ساختار 
این شــورا پرداخته و مسائل و مشکلات خود را با دادستان 

کل کشور درمیان گذاشتند.
در این دیدار دو ساعته که پیمان نوری معاون اقتصادی 
دادســتان کل و مدیــران عامل بانک هــای دولتی حضور 
داشــتند حجت الاسلام و المســلمین منتظری مسائل و 
مشــکلات مدیران نظام بانکی را شنیده و پیشنهاداتی در 

جهت بهبود وضعیت بانکی کشور ارائه داد.
تداوم برگزاری نشست های هم اندیشی با دادستان کل 
کشور از جمله درخواست اعضای شورای هماهنگی بانک ها 
بود که مورد موافقت حجت الاسلام و المسلمین منتظری 

قرار گرفت.

مراسم یکصد و هفتمین سالروز نسل کشی 
ارامنه روز گذشته در محل کلیسای سرکیس 

مقدس برگزار شد.
به گزارش ایســنا، اســقف اعظم ســیبوه 
سرکیسیان در نشســتی به مناسبت سالروز 
نسل کشــی ارامنه اظهار داشــت: امروز روز 
مهمی در تاریخ معاصر ارامنه اســت و شــاید 
تنها روزی اســت که در همه جای دنیا ارامنه 
این روز را گرامــی مي دارند، 2۴ آوریل فقط 
یک روز معمولی نیســت و یک تاریخ اســت، 
روزی اســت که با ماهیت مردم ارمنی عجین 

شده است.
وی خاطرنشــان کرد: نســل کشی ارامنه 
یک واقعیت تاریخی اســت و کسی نمي تواند 
آن را انکار کند، تمدن و ملت ارمنی همزمان 
با تمدن ایران وجود داشــته اســت و هر دو 
ملت هــای ایرانــی و ارمنی از اعمــاق تاریخ 

مي آیند.
خلیفه ارامنه تهــران همچنین بیان کرد: 
دولت هــای جدید امــروزی ماننــد ترکیه و 
آذربایجــان به هیچ وجه نمي توانند واقعیت را 
انکار کنند، کلیساها و مساجد ساخته شده در 
خاک دو کشور ایران و ارمنستان نشان دهنده 
این اســت که تمدن هر دو کشــور از اعماق 

تاریخ مي آید.
اسقف اعظم سیبوه سرکیسیان افزود: بعد 
از واقعه نسل کشــی ارامنه، امروز هم شاهد 
از بیــن رفتن این بناها در آرتســاخ)قره باغ( 
هســتیم. ما در خاک وطن عزیزمــان ایران 
کلیســاهای زیادی داریم که بسیاری از آن ها 
توســط جمهوری اســلامی ایران بازســازی 

شده اند.
وی در بخش دیگری از سخنانش با تاکید 
بــر این که هیــچ ملت دیگــری نمي تواند با 
اســتفاده از تاریخ این ملــت برای خود تاریخ 
بسازد، گفت: امروز در کل دنیا اعلام نمي کنیم 
که با کشــور یا دولتی دشــمن هستیم، فقط 
امــروز به مــردم دنیا یــادآوری مي کنیم که 
خــاک آبا و اجــدادی ما غصب شــده اند نه 
فقط ســرزمین ما را غصب کردند بلکه بناها 
و ســاختمان های تاریخی را نیز ویران کردند. 
وطن برای یک ملت وسیله پیشرفت و توسعه 
اســت، ما نمي توانیم سرزمین تاریخی مان را 
فراموش کنیم، فراموش کــردن برابر با انکار 
کردن اســت، بی علت نیســت فرزندان ملت 
ما حافظ ســرزمین ارمنســتان فعلی هستند 
تا بتوانند ســرزمین آبا و اجدادی خودشان را 

داشته باشند.
خلیفه ارامنه تهران تاکیــد کرد: برقراری 
صلح و امنیت در ارمنستان نه فقط برای ما که 
ارمنی هستیم مهم است بلکه برای همسایگان 
بخصوص ایران هم مهم و حائز اهمیت است. 
اسقف اعظم سیبوه سرکیسیان در ادامه اظهار 
کرد: بعد از دو دهه نســل کشی مردم ارمنی 
در شــرایط بدی زندگی مي کردند و متاسفانه 
دولت های توســعه یافته اروپایی چشــم های 

خود را بر این واقعیت بسته بودند.
وی دربــاره ارتباط آذربایجــان و ترکیه با 
رژیم کودک کش اسرائیل که به معنای تداوم 
سیاست نســل کشی اســت، گفت: از همان 
روزی که اســرائیل شــکل گرفت در ماه می 
۱9۴۸ جرقه اتفاقات و آتش وارد منطقه شد و 

همان منطقه ر ا دچار توفان کرد. این دولت ها 
همیشــه  در حال تعامل با رژیم صهیونیستی 
بودند و متاســفانه دولت آذربایجان با پیروی 
از ترکیــه گروه های تکفیری و تروریســتی را 
بــه منطقه آورد و در نزدیکــی مرزهای ایران 
جا گرفتند، به همیــن علت توجه همه ما به 
آن معطوف است و ما نگرانی خودمان را ابراز 

مي کنیم.
براســاس این گزارش، ایســاک یونانسیان 
رئیس هیئت مدیره مؤسسه ترجمه و تحقیق 
هور  نیز در این نشســت اظهار داشت: آنچه 
در مورد نسل کشی یک و نیم میلیون ارمنی 
وجود دارد یک بحث است، مساله دیگر تبعید 
۸۰۰ هزار ارمنی اســت که بعدها دیاسپورا را 

تشکیل دادند.
وی تصریح کرد: مساله نسل کشی یکسری 
پیامدهایی برای ملت ارمنی داشــته که کمتر 
به آن پرداخته شده، امروز فقط بحث جبران 
خســارت و دریافت غرامت مطرح نیست بلکه 
حدود ۴ هزار کلیســا، مدرســه و گورستان 
تاریخی بعد از واقعه نسل کشی از بین رفتند. 
نمونه اش گورستان تاریخی استانبول است که 

امروزه میدان تقسیم در آن جا قرار دارد.
یونانســیان ادامه داد: 2۷ سال آرتساخ با 
جمهوری اســلامی ایــران ۱۴۰ کیلومتر مرز 
مشترک داشت، اما کوچک ترین دست درازی 
را شاهد نبودیم در حالی که دو سال است این 
مرز دیگر وجود ندارد و شاهد برخی تحرکات 
از ســوی باکو در این منطقه هستیم. رئیس 
هیئت مدیره مؤسســه ترجمه و تحقیق هور  
همچنین بیان کرد: جمهوری اسلامی ایران با 

رفتار و کردارش از ۱۰۷ سال پیش نشان داد 
که به نوعی نسل کشی را به رسمیت شناخته 
اســت، بازمانــدگان این واقعــه را به آغوش 
پذیرفت و نمونه اش همین آزادی بیان است 
که مي توانیم خواسته های خود را مطرح کنیم.
همچنیــن در بخش هــای بیانیــه ای به 
مناسبت یکصد و هفتمین سالگرد نسل کشی 
ارمنیان تاکید شــد که بــرادران و خواهران 
ایرانــی از اولین ملت هایی بودنــد که با این 
رخداد آشنا شدند، زیرا مورخان، روشنفکران 
و شــاهدان عینی ایرانی در آن زمان در مورد  
آن وقایع گزارشات فراوانی نوشتند و ایرانیان، 
نخستین ملتی بودند که با آغوش باز پذیرای 
بازماندگان حاصل از این نســل کشی شدند. 

امروز و در یکصد و هفتمین سالگرد این واقعه، 
ملــت ارمنی در اقصی نقاط جهان از نهادهای 
بین المللی و کشورها مي خواهند که از طریق 
مجاری قانونی و حقوقــی، بخواهند تا دولت 
ترکیه عذرخواهی کند و ضمن گرامیداشــت 
یاد و خاطره قربانیان، ســرزمین های باستانی 
ارمنســتان غربی را به صاحبــان اصلی خود 
بازگردانده و طبــق موازین حقوق بین الملل 
به بازماندگان غرامت بپردازد. در این مراســم 
شــاوردیان نماینده مــردم ارامنه در مجلس 
شورای اسلامی نیز حضور داشت. ارامنه تهران 
ضمن حضور در مراســم دعــای ربانی، با نثار 
شاخه گل در محل یادبود کشته شدگان، یاد 

آنان را گرامی داشتند.

نماینده سابق مجلس گفت: قاطبه مجلس، صدای مردم 
را در خصوص طرح صیانت از فضای مجازی شنیده اند و به 
همین دلیل ترجیح دادند که آن را به شــورای عالی فضای 
مجازی ارجــاع دهند و حتی بیم دارند که جریانی خاص و 

محدود بخواهد آن طرح را به مجلس بازگرداند.
کمال الدین پیرموذن در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به 
ارجاع طرح صیانت از فضای مجازی به شــورای عالی فضای 
مجازی، اظهــار کرد: مجلس باید به اولویت های کشــور و 
مســائل روز مردم توجه کند. امروز موضــوع تامین دارو و 
بهبود وضعیت معیشتی مردم و تلاش برای کاهش فشارهای 
اقتصادی به جامعه باید در دستور کار مجلس باشد، نه اینکه 

به دنبال بستن روزنه های ارتباط مردم و محدودکردن فضایی 
که کســب وکارهای فراوانی در متن آن شکل گرفته است، 
باشــند. وی افزود: به نمایندگان مجلس پیشنهاد می کنم 
فضای مجازی و صیانت از آن را رها کنند و بگذارند شورای 
عالی فضای مجــازی که از همه ارکان حاکمیت نماینده ای 
در خود دارد، تصمیم گیری نهایی را انجام دهند و به دنبال 
تغییر در رویه قبلی نباشند. مجلس از رای مردم شکل گرفته 
اســت و باید زبان گویای همان مردم باشد و مطالبات آنان 
را پیگیــری کند. امروز هم برخی نمایندگان همین مجلس 
وقتــی به حوزه هــای انتخابیه می روند و بــا مردم صحبت 
می کنند، با نگرانی های آنان از محدودشــدن فضای مجازی 

مواجه می شوند و در جریان هستم که این نمایندگان تاکید 
کرده اند که چنین تحرکاتی به نتیجه نمی رسد.

نماینده ســابق مجلس با بیان اینکه متاسفانه برخی با 
افراطی گری در مجلس به دنبال اجرای طرح صیانت هستند، 
تصریح کرد: این عده با اســتفاده از اهرم های فشــار به این 
موضوع در مجلس بهای بیشــتری می دهند ولی در نهایت 
یقین دارم بیشــتر نمایندگان که حتماً به دنبال رای آوری 
در دوره بعدی هســتند، تلاش خواهند کرد مطالبات مردم 
پیگیری شود. اســتنباطم از تاثیرگذاری محول کردن این 
طرح به شــورای عالی فضای مجازی هم این اســت که در 
انتخابات هئیت رئیسه مجلس، جریان پایداری که حامیان 

صیانت از فضــای مجازی اند به قالیباف برای ریاســت در 
سومین ســال عمر مجلس، رای ندهند. پیرموذن ادامه داد:  
بــه نظرم هم قاطبه مجلس و هم رییــس آن صدای مردم 
را در خصوص این طرح شنیده اند و به همین دلیل ترجیح 
دادند که آن را به شورای عالی فضای مجازی ارجاع دهند و 
می ترسند که این جریان خاص و محدود بخواهد طرح را به 
مجلس بازگرداند که امیدوارم این اتفاق رخ ندهد و فشار آن 
جریان خاص به جایی نرســد و می دانیم که نمایندگان هم 
تلاش می کنند در حوزه هــای انتخابیه خود طوری در این 
زمینه عمل کنند که نظر اکثریت را برای رای آوری در دوره 

بعد حفظ کنند و مطالبات به حق مردم را پیگیری کنند.

دادستان کل کشور:

بانک ها نقش خود را در جهت تحقق شعار سال ایفا کنند

خلیفه ارامنه تهران در مراسم صد و هفتمین سالروز نسل کشی ارامنه: 

برقراری صلح و امنیت در ارمنستان برای همسایگان هم مهم است

کمال الدین پیرموذن:

قاطبه مجلس صدای مردم را درخصوص طرح صیانت شنیده اند

شناور خارجی حامل سوخت قاچاق در خلیج فارس 
توقیف شد

مدیر روابط عمومی منطقه دوم نیروی دریایی سپاه گفت: یک فروند شناور 
خارجی حامل 2۰۰ هزار لیتر ســوخت قاچــاق به همت دریادلان منطقه دوم 
ندســا در شمال خلیج فارس توقیف و به ســمت بوشهر هدایت شد. سرهنگ 
غلامحســین حسینی روز یکشنبه رســانه ها اعلام کرد: رزمندگان دوم نیروی 
دریایی ســپاه یک فروند شناور خارجی حامل 2۰۰ هزار لیتر سوخت قاچاق را 
در خلیج فارس توقیف کردند، این شناور متخلف به همراه خدمه آن که هشت 
نفر خارجی بودند دستگیر و به اسکله بوشهر هدایت شدند و برای تکمیل روند 

تحقیقات و سیر مراحل قانونی به مقامات قضایی تحویل می شوند.
وی اضافه کرد:  این شــناور با رصد و اشــراف اطلاعاتی و عملیاتی موثر به 
همت دریادلان منطقه دوم ندســا در شــمال خلیج فارس توقیف و به سمت 
بوشهر هدایت شد ۵ فروند لنج که قصد سوخت رسانی به این شناور خارجی را 
داشتند نیز در این راستا مورد بازرسی قرار گرفته و مدارک آن ها جهت بررسی 

بیشتر و تکمیل تحقیقات ضبط شد.
مدیــر روابط عمومی منطقه دوم نیروی دریایی ســپاه تصریح کرد: مبارزه 
با قاچاق به ویژه قاچاق ســوخت از اولویت های مهم نیروی دریایی سپاه است 
که در راستای حمایت اســت ید ملی و پویایی اقتصاد کشور صورت می گیرد 
و نیروهای عملیاتی نیروی دریایی با تمام توان در سراســر ســواحل دریایی با 
قاچاق ســازمان یافته به ویژه قاچاق ســوخت برخورد جدی و قاطع می کنند. 
حسینب بیان کرد: سواحل خلیج نیلگون فارس و آب های پیرامون آن به هیچ 

وجه جای امنی برای فعالیت سودجویان و قاچاقچیان نخواهد بود.

طرح شفافیت هفته آینده در دستور کار مجلس
قرار می گیرد

یک عضو هیات رئیســه مجلس شورای اســلامی از بررسی طرح شفافیت 
قوای ســه گانه و دستگاه های اجرایی و سایر نهادها در اولین جلسه علنی بعد 
از تعطیــلات مجلس خبر داد. علیرضا ســلیمی در گفت و گو با ایســنا اظهار 
کرد: مجلس در جلسه یکشــنبه هفته گذشته دو فوریت طرح شفافیت قوای 
ســه گانه و دستگاه های اجرایی و سایر نهادها را تصویب کرد. طبق آیین نامه 
داخلی مجلس، طرح های دو فوریتی بعد از ســه روز کاری در دســتور مجلس 

قرار مي گیرد.
وی افزود: با توجه به اینکه جلسات مجلس شورای اسلامی، هفته جاری به 
منظور سرکشی نمایندگان به حوزه های انتخابیه تعطیل است، طرح شفافیت 
قوای سه گانه و دستگاه های اجرایی و سایر نهادها در اولین جلسه هفته آینده 

مجلس مورد بررسی قرار می گیرد.
طبق ماده ۱۶۱ آیین نامه داخلی مجلس نحوه رسیدگی به طرح ها و لوایح 

دو فوریتی به شرح زیر است:
۱- حداکثر چهار ساعت پس از تصویب فوریت، طرح یا لایحه چاپ و توزیع 

و به کمیسیون ذی ربط ارجاع می شود.
2- حداکثر 2۰ ســاعت پــس از تصویب فوریت، پیشــنهاد نمایندگان به 

کمیسیون مربوط تسلیم می شود.
۳- گزارش کمیســیون حداکثر ســه روز کاری پس از تصویب فوریت، به 

هیأت رئیسه ارسال می شود تا در دستور کار مجلس قرار گیرد.
تبصره- چنانچه کمیسیون در مهلت فوق گزارش خود را ارائه ننماید طرح 

یا لایحه در دستور کار مجلس قرار می گیرد.
۴- حداقل یک  ساعت قبل از شروع مذاکرات، پیشنهادهای نمایندگان چاپ 

و توزیع می شود.

موضوع عدم افزایش قیمت اینترنت را 
تا رسیدن به نتیجه ادامه می دهیم

نماینده مردم سردشت و پیرانشهر در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
»نمی شود که یک شبه قیمت اینترنت افزایش پیدا کند« تاکید کرد: در مجلس 

موضوع افزایش قیمت اینترنت را اصلًا قبول نداریم.
کمال حسین پور در گفت وگو با ایسنا با تاکید بر اینکه قیمت اینترنت نباید 
افزایش پیدا کنــد، اظهار کرد: موضوع عدم افزایش قیمت اینترنت را پیگیری 

کرده ایم و تا رسیدن به نتیجه این پیگیری را ادامه می دهیم.
وی افــزود: در این زمینه بــا وزارت ارتباطات نیز صحبت کرده ایم و به آنها 
گفته ایم که امروز دانش آموزان و دانشــجویان نمی توانند هزینه های مربوط به 
اینترنت را پرداخت کنند و نمی شــود که یک شبه قیمت اینترنت افزایش پیدا 
کند. این نماینده مجلس با اشاره به فعالیت گسترده کسب و کارهای اینترنتی 
خاطر نشــان کرد: امروز هزینه های اینترنت روی زندگی مردم مستقیم تاثیر 
دارد؛ بر همین اســاس ما در مجلس موضوع افزایــش قیمت اینترنت را اصلًا 

قبول نداریم.
همچنیــن علی حدادی نماینده طالقان با انتقاد از افزایش قیمت اینترنت و 
کاهش کیفیت آن، بیان کرد: آنچه که امروز حائز اهمیت اســت دسترسی به 
اینترنت برای عموم مردم به ویژه برای دانشجویان و پژوهشگران است. توسعه 
و گســترش پهنای اینترنت و ارتقای کیفیــت آن یک ضرورت اجتناب ناپذیر 
اســت. اما افزایش قیمت اینترنت با وجود مشــکلات معیشتی که مردم با آن 
مواجه هستند، کار درستی نیست. باید نگاه ما در این حوزه جامع بوده و اقشار 
مختلف جامعه به ویژه دانشــجویان، پژوهشگران، فرهیختگان و سایر قشرها را 

در نظر بگیریم.

افزایش نجومی تعرفه های پزشکی
خارج از توان مردم است

رئیس کمیســیون اصل 9۰ مجلس شــورای اســلامی گفت: افزایش ۵۰ 
درصدی تعرفه های پزشــکی در شــرایط کنونی خارج از توان مردم است و به 
شدت به اقتصاد و سلامت مردم آسیب خواهد زد. حسن شجاعی در گفت وگو 
با ایســنا، با اشاره به ارســال نامه ای برای رئیس جمهور در زمینه جلوگیری از 
افزایش تعرفه های پزشــکی، اظهار کرد: در برهه کنونی که شرایط اقتصادی و 
معیشتی مردم خوب نیست، افزایش تعرفه های پزشکی آن هم به شکل نجومی 

آسیب های جدی به مردم وارد خواهد کرد.
وی با بیان اینکه با توجه به شرایطی که در کشور وجود دارد، امروز پرداخت 
از جیــب خانوارها در بخش درمان به بیش از ۴۰ درصد افزایش یافته اســت، 
تصریح کرد: افزایش ۵۰ درصدی تعرفه ها، خارج از توان مردم است و به شدت 

به اقتصاد و سلامت مردم آسیب خواهد زد.
نماینــده مردم ابهر، خرم دره و ســلطانیه در خانه ملت با یادآوری اینکه در 
گذشــته تجربه افزایش یک باره تعرفه های پزشکی را داشتیم، افزود: در طرح 
تحول نظام سلامت تعرفه های پزشکی به طور میانگین بیش از ۱2۰ درصد به 
 یک باره افزایش یافت که این مسئله موجب کاهش دسترسی مالی بیماران به 
خدمات درمانی پزشــکی و دندان پزشکی در کشور و تشدید بیماری این افراد 

شده است. 
بخشــی از بیماران نیز به  دلیل اضطرار ناشــی از بیماری، با متحمل شدن 
هزینه های کمرشکن ســلامت خدمات مربوطه را دریافت کرده اند که موجب 

شده تا برخی از آن ها به زیر خط فقر سقوط کنند.
رئیس کمیســیون اصل 9۰ مجلس شــورای اســلامی با یــادآوری اینکه 
پیشنهادی که در شــورای عالی بیمه مطرح شده افزایش 2۸ درصدی بوده و 
درخواست نظام پزشکی نیز افزایش ۵۰ درصدی این تعرفه ها است، بیان کرد: 
با توجه به تداوم مشکلات اقتصادی اجتماعی در سال جاری برای آحاد جامعه، 
درخواست سازمان صنفی نظام پزشــکی برای افزایش بیش از حد تعرفه های 
پزشــکی به ویــژه در بخش خصوصی به ضرر بیمــاران و عموم جامعه بوده و 
شکاف بین تعرفه پزشــک در بخش دولتی و خصوصی را تشدید خواهد کرد. 
شــجاعی با یادآوری اینکه این افزایش  تعرفه ها ماندگاری پزشــکان در بخش 
دولتی را نیز تهدید خواهد کرد، ادامه داد: اکثریت جامعه پزشــکی نیز متوجه 
وضعیــت اقتصادی اجتماعی مردم بوده و برای عبور از این مشــکلات با آن ها 

همراهی خواهند کرد.

»طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب  و کار«
تایید شد

ســخنگوی شورای نگهبان از تایید »طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب  و 
کار« خبر داد. به گزارش ایســنا، هادی طحان نظیف در صفحه شــخصی خود 
در توییتر نوشــت:  »طرح تســهیل صدور مجوزهای کسب  و کار« با توجه به  
اصلاحات صورت گرفته در مجلس شــورای اسلامی، در جلسه شورای نگهبان 

بررسی و خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد. 

اخبار کوتاه

بــا توجه به تکلیف مقرر در مــاده )۴( قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت مبنی بر تدوین آیین نامه اجرایی 
این ماده درخصوص تخصیص زمین و مسکن به خانوار پس 
از تولد فرزند سوم و بیشتر، وزارت راه و شهرسازی آیین نامه 
اجرایی این ماده از قانون مذکور را جهت سیر مراحل بررسی 

و تصویب، به دولت ارایه کرده است.
به گزارش »پایگاه اطلاع رســانی دفتــر هیئت دولت« 

براساس ماده )۴( قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، 
دولت مکلف اســت به منظور تحقق بند »چ« ماده )۱۰2( 
قانون برنامه پنجساله ششــم توسعه اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی جمهوری اســلامی ایران، یک قطعه زمین یا واحد 
مسکونی حداکثر به میزان )2۰۰( مترمربع منطبق با ضوابط 
حد نصاب تفکیک بر اســاس طرح های هادی روســتایی و 
شــهری یا طرح های جامع و تفصیلی شهری مصوب برای 

ساکنین در روستاها یا شهرهای کمتر از ۵۰۰ هزار نفر پس 
از تولد فرزند ســوم و بیشتر به صورت مشترک و بالمناصفه 
به پدر و مادر، در همان محل بر اســاس هزینه آماده سازی 
فقط برای یکبار به صورت فروش اقساطی با 2 سال تنفس 
و ۸ سال اقساط اعطاء نماید و سند مالکیت، پس از پرداخت 
آخرین قسط، ظرف حداکثر یک ماه به مالکین تحویل داده 

مي شود.

همچنین به موجب تبصــره )۳( ماده مذکور، وزارت راه 
و شهرسازی مکلف شده با همکاری وزارت جهاد کشاورزی 
آیین نامه موضوع این ماده را حداکثر ســه ماه پس از لازم 
الاجرا شدن قانون یاد شده تهیه و جهت تصویب، به هیئت 
وزیران ارائه نماید. بر همین اســاس، وزارت راه و شهرسازی 
پیش نویس آیین نامه اجرایی فوق را تهیه و جهت بررسی و 

تصویب در هیئت وزیران، به دولت ارایه کرده است.

پیش نویس آیین نامه اجرایی »تخصیص زمین و مسکن به خانوار پس از تولد فرزند سوم« 


